
Referat skolebestyrelsesmøde 9
Tirsdag d. 18. juni kl. 17.00-20.30 i pusterummet på Langsøskolen.

Er forlænget grundet spisning

Mødeleder:

Afbud: Mette, Jamil

Dagsorden

1. Skærmpolitik(17.00-17.45): Udkast til skærmpolitik. Læs igennem som hjemmeopgave
og kom med input

Referat: 240614 Udkast skærmpolitik.docx

● Udformet på baggrund af snakke på bestyrelsesmøder, personale og elever. Udkastet
ligger tæt op ad det, der er snakket om.

● Mange klasser har i forvejen været uden mobiler. Den største ændring vil være for
kommende 9. årgang.

● Der er kan være sårbare børn, hvor der kan være undtagelse.
● Kommentarer:

○ Politikken holder sig til det, der har været drøftet
○ Der er et par rettelser til formuleringerne
○ Fokus på det gode i stedet for begrænsninger?
○ Godt med fokus på det, vi ikke vil have. Vigtigt at budskabet ikke går tabt.
○ Spørgsmål om elevrådet har været inddraget. De ønsker alternativer.
○ Vigtigt, at der tilbydes alternativer i pauserne.
○ Skoledelen formuleret præcist - Fritidsdelen mangler måske noget.

● Skal elevrådet inddrages?
○ Voksenbeslutning - eleverne skal ikke nødvendigvis inddrages i politkkens

formuleringer
○ Mere interessant at tage eleverne med på råd i forhold til ‘Det gode frikvarter’. Hvad

skal der fx til for at eleverne vil bruge udearealerne mere.
● Politikken blev gennemgået og diskuteret, og der er foretaget mindre rettelser til

formuleringer.
● Politikken bliver herefter præsenteret for MED og derefter for personalet.
● De nye regler bør træde i kraft med det samme i det nye skoleår.

2. SFO/Klub/Knast(17.45-18.00): Udfordringer med at dække klubben med personale fra IC.

Referat:

○ Der er skåret i personalet i klubben pga fjernelsen af skævvridningspuljen.
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https://docs.google.com/document/d/15dVvdbix14NQa6ml6uAO2Ruil-wcDeoB/edit


○ Vi har været nødt til at udskifte personalet, og har nu personalet på plads. Vi har
været nødt til at dække ind med personale fra almen og inklusion.

○ Vi starter op med fire personaler. Irene, som er der allerede. Derudover Mette og
Niels med to dage hver. Den gennemgående vil være Simon, som har 4 dage.

○ En udfordring på sigt kan være, om vi kan dække ind, da det ikke er sikkert, at
inklusionseleverne fortsætter i klubben. En løsning kan være at bytte klubberne -
knast og almen. Et alternativ kan være at afkorte åbningstiden til 16.30.

○ Bemærkninger:

■ Det kan være en god løsning at bytte de to klubber.

■ Inventaret vil være det samme. Der vil mangle en multibane og god
legeplads.

■ Åbningstid: Det vil være en dårlig ide at skære i åbningstiden.

■ Klubben skal genfinde sig selv.

■ Bekymring i forhold til, om man kan beholde eleverne i klubben

■ Kan man invitere forældre ind, så ture ud af huset kan bevares?

3. Nye medlemmer i skolebestyrelsen(18.00-18.10): to nye medlemmer:
Nicklas Østergaard: Far kommende 0. klasse
Anne Holm: Mor til barn i IC

Referat:

○ Snak om at det kunne være godt, hvis der var forældre fra Voel og Resenbro.

○ Nye personalerep: Tina Levisen og Mette Stærk

4. Ønske om snackautomat på udskolings gangen(18.10-18.30):
https://www.arlapro.com/da/arla-pro-breaktime/#hvad-er-breaktime

Referat:

● Ønske fra 8. årgang, da de kan være sultne i 10-pausen
● Undersøges hvor lang testperiode man kan have
● Der skal kunne betales kontant el. med kort
● Elever kan evt. inddrages ift. at holde automaten kørende.
● Ideen præsenteres for elev- og rettighedsrådet. Herefter træffes en beslutning.
● Vil udvalget være interessant for eleverne?
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https://www.arlapro.com/da/arla-pro-breaktime/#hvad-er-breaktime


5. Møderække til næste skoleår(18.30-18.40):
240603 Plan for bestyrelsesmøder skoleåret 24-25.docx
Referat:

○ Tidspunkterne vil fremover fremgå af Aula-kalenderen. Se bilag i
dagsordenen.

○ Første møde er tirsdag den 20. august

6. Nyt fra skoleledelse/skolebestyrelse/medarbejdere(18.40-18.50)

○ Fra ledelse;
- Besøg i Solen af unge efter lukketid
- ES og Silkeborg kommune, outdoor

○ Fra skolebestyrelse;

○ Fra medarbejdere

Referat:

Fra ledelse:

● Unge mennesker bruger Solens udeområder til at ‘hygge’ sig med alkohol og
rygning.

○ For at ændre på adfærden er der flyttet på borde og opsat skraldespande
○ Politiet er kontaktet i forhold til rundering. Medarbejderne er ligeledes blevet

opfordret til at kontakte politiet, hvis man ser noget. Ligeledes er
boligforeningen orienteret.

● Outdoor Silkeborg
○ Der er afsat udviklingstid til at arbejde med udeskole i næste skoleår.
○ Fokus på vand, skov og kultur.
○ Samarbejde med DGI i de næste to år.
○ DGI vil gerne inddrage lokalområdet i samarbejde med EliteSilkeborg.
○ Der vil blive lavet fondsansøgninger.

Fra bestyrelsen:

● Branding: Kontakte Midtjyllands Avis. Langsøskolen bliver valgt til. Næste år har vi
en fyldt 0. klasse.
Kunne man bruge facebook mere til at promovere skolen og initiativer.

● Info til Voel og Resenbro Skole om hvad Langsøskolen har at tilbyde.

● Opfordring til at bestyrelsen er mere opsøgende på Solen - hvad er missionen og er
det stadig det, der bliver udført? Det vil være godt med et forældreråd fra Solen.
Styrke samarbejdet mellem forældrene til inklusionsbørn. Genbesøge KRAP og
hvad det er man vil med inklusionscenteret.
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https://docs.google.com/document/d/1gbokMfe63t2Xa-dbU24uI0GSzVfew-Xp/edit


● Fælles retningslinjer i skolehjemsamarbejdet. Opfordring til at der skabes en
ensretning, som passer til det princip, skolen har omkring skolehjemsamarbejde. Vil
blive italesat over for personalet i uge 32.

7. Evt. (18.50-19.00)

Referat:

○ Processen omkring Inklusionscentre og ‘gå i skole i lokalområdet’ er pt sat på
standby.

8. Spisning og sammerafslutning (19.00-20.00)
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